

26. Sachsensymposium der Arbeitsgemeinschaft für Sachsenforschung

25.-27. August 1975

Amersfoort (School for Philosophy), Niederlande

Sunday, 24.8.

20.00 Uhr: Meeting in restaurant "Amershof", Amersfoort.

H. Halbersma: "The development of Amersfoort".

Monday, 25.8.

9.00 Uhr:

E. Munksgaard: "Early Iron Age hairstyles from Danish bogs and burials".

Wolfgang Hübener: "Ango und Franziska".

M.U. Jones: "Landscape archaeology and Saxon Mucking (Essex)".

W.T. Jones: "Early 5th-century graves in the cemeteries at Mucking (Essex)".

K. Hauck: "Die Ikonologie der D-Brakteaten."

14.00 Uhr:

J.W. Boersma: "Das Reihengräberfeld auf dem Esch von Hijken (Drethe)".

P.J. Woltering: "Die Grabung Den Burg auf der Insel Texel: Besiedlung von der Bronzezeit bis zum Mittelalter".

H.A. Heidinga: "Settlement patterns in the Roman Period and Middle Ages near Kootwijk".

J.F. van Regteren Altena: "D.P. Hallewas: "Die Archäologie der Maasmündung im Mittelalter".

20.00 Uhr: Reception in St. Aegtenkapel by the Mayor of Amersfoort.

Tuesday, 26.8.

9.00 Uhr:

W.A. van Es: "Die Grabung Dorestad".

J. Ypey: "Die Häuser von Dorestad: ein Rekonstruktionsversuch".

W.J.H. Verwers: "Keramik aus Dorestad".

W.J. van Tent: "Pottery from Dorestad".

C. Isings: "Glass from Dorestad".

W. Prummel: "Archaeozoology and Dorestad; remark on methodology and some results".

W. A. Casparie: "Holz aus Dorestad".

D. Eckstein: "Dendrochronologische Untersuchungen an den Brunnen von Dorestad".

14.00 Uhr:

J.C. Bestemann: "Karolingisch Medemblik".

K. Schietzel: "Stand der archäologischen Untersuchungen in Haithabu und am Danewerk".

B. Arrhenius: Merovingian finds found at the viking trading place Birka on Björkö".

H. Vierck: "Zum Fernverkehr über See zwischen Ostsee und Atlantik im 6.-7. Jh. n.Chr".

20.00 Uhr: Visit to the exhibition on recent Dutch excavations concerning the Roman and Early-Medieval period; introduction by J.H.F. Bloemers.

Wednesday, 27.8.

9.00 -22.00 Uhr: Excursion

Dinner offered by the minister of Culture, Recreation,
and Social welfare (CRM) at the Cannenburch, Vaassen